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PROTOKÓŁ Nr XXVII/2016 

z SESJI RADY MIEJSKIEJ w SULEJOWIE 
z dnia 17 sierpnia 2016 r. 

 
 
 
 
Ustawowa liczba Radnych                                  15 
Liczba Radnych obecnych na sesji                     13 
Obrady sesji rozpoczęły się o godzinie              1400 
 
 
 
Radni obecni na sesji: 
  

   
1. Jacek Ciapała  
2. Władysław Czerwiński 
3. Rafał Fogiel 
4. Sebastian Gaik  
5. Ireneusz Kuczyński 
6. Grzegorz Królik  

  7. Jan Ratajczyk                                                                                                                
  8. Konstanty Ruciński                                                                                                                        
  9. Adam  Stobiecki                                                                                                               
10. Sławomir Szczur                                                                                                                                                    
11. Włodzimierz Warmus   
12. Paweł Wąs 
13. Mirosław Włóka  
                                                                                            

 
 
Radni nieobecni na sesji: 
 

1. Bartosz Borkowski 
2. Michał Gaczkowski 
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Ponadto w posiedzeniu udział wzięli  
                                                    
1. Burmistrz Sulejowa                                                   Wojciech Ostrowski 
2. Zastępca Burmistrza                                                  Dorota Jankowska                                                                                  

   3. Kierownik Referatu                                                   Ilona Zawisza  
                                                                                          Jarosław Miller  
   4. Radca prawny                                                            Barbara Balcerzyk –  
                                                                                          Bojarczuk 
   5. Dyrektor Miejskiego Ośrodka   
      Pomocy Społecznej w Sulejowie                                Jolanta Michalak 
  6. Reprezentant Klubu Luciążanka                                 Krystyna Kolasińska 
   
        
          

                                   
P u n k t 1 

 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 
 
 
Otwarcia XXVII sesji Rady Miejskiej w Sulejowie dokonał Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki. 
 
 
Powitał przybyłych na sesję radnych Rady Miejskiej w Sulejowie, Burmistrza 
Sulejowa, Zastępcę Burmistrza oraz pozostałe osoby uczestniczące w obradach 
sesji.  
 
                                       
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie                
Pan Adam Stobiecki stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, więc Rada 
Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapytał czy 
radni otrzymali projekty uchwały, które będą omawiane na dzisiejszej sesji.     
 
 
Radni projekty uchwał otrzymali.                                                                                                                         
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P u n k t 2 

 
 
 
Przedstawienie porządku obrad. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki 
przedstawił proponowany porządek obrad. 
 
Radny 
Sebastian Gaik  
        Poinformował, że na dzisiejszej sesji mamy podejmować uchwałę w sprawie  
        utworzenia żłobka na naszym terenie. Chcąc rozwiać wątpliwości uważam, że  
        należy sprawdzić, czy ta uchwała, nie jest sprzeczna ze statutem naszej     

gminy.  
        W Statucie Gminy Sulejów nie figuruje żłobek jako jednostka gminna.  
 
 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki 

Poinformował, że tematem żłobka w Sulejowie będziemy się zajmować  
          w punkcie 4 porządku obrad dzisiejszej sesji - podjęcie uchwały w sprawie  
          utworzenia żłobka i nadanie statutu.  
  
          
Zmiany do porządku obrad wnieśli: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki wnioskował                   
o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwał w sprawie wprowadzenia  
zmian do Statutu Gminy Sulejów. 
Wyjaśnił, że zapis § 21 ust. 3 jest niezgody z ustawą o samorządzie terytorialnym  
i należy go uchylić.  
 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie zaproponowaną 
zmianę do porządku obrad.  
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W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  
 
 
 
za                              12                                                                                                                  
przeciwnych               0 
wstrzymujących         1 
 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie porządek 
obrad.  
 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie 

między sesjami.  
4. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia żłobka i nadanie statutu.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy 

Sulejów.  
6.  Interpelacje radnych - odpowiedzi. 

     7. Wnioski, zapytania i informacje – odpowiedzi. 
8.  Zakończenie obrad. 

 
 
 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  
 
za                              12                                                                                                                  
przeciwnych               0 
wstrzymujących         1 
 
 
 
Protokół z poprzedniej sesji został wyłożony na sali obrad oraz był do wglądu               
w Urzędzie Miejskim w Sulejowie. 
 
Uwag do protokołu nie wniesiono.  
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P u n k t 3 
 

Informacja o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie              
między sesjami. 

 
 
 
Burmistrz Sulejowa Pan Wojciech Ostrowski przedstawił na piśmie informację                                
o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między sesjami. 
 
 
 

P u n k t 4 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia żłobka i nadanie statutu.  
 

 
Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
Pani Jolanta Michalak.  

 
 
Radny 
Sebastian Gaik  
         Stwierdził, że Statut Gminy Sulejów precyzyjnie określa, jakie mamy  
         jednostki gminne. Nie otrzymaliśmy projektu uchwały w sprawie  
         wprowadzenia zmiany do Statutu Gminy – ujęcie w wykazie jednostek gminy  
         żłobka. Nie otrzymaliśmy także projektu uchwały o zmianach w budżecie 
         gminy – wprowadzenie planu finansowego żłobka.  
         Dlaczego nie zostały określone wysokości stawek opłaty za pobyt dziecka                            
         w żłobku – brak uchwały w tym temacie.  
          
        Zapytał, kto będzie finansował funkcjonowanie żłobka w Sulejowie. 
          

W rozdziale 6 w punkcie 7 statutu żłobka jest zapis że opłata za pobyt w     
żłobku  

        może ulec obniżeniu – nie mówi się natomiast o ile.   
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Radny 
Władysław Czerwiński 
             Zapytał, z czego wynika, że do żłobka może być przyjęte dziecko  
             od 20 tygodnia życia.   
 
 
Dyrektor 
Jolanta Michalak 
             Poinformowała, że zapis ten został wprowadzony zgodnie z ustawą o  
             opiece nad dziećmi w wieku do lat 3.  
 
 
Radca Prawny 
Barbara Balcerzyk - Bojarczuk 

  Wyjaśniła, że po podjęciu uchwały o utworzeniu żłobka na następnej sesji  
   w miesiącu wrześniu zostanie podjęta uchwała o wprowadzeniu zmiany do  
   statutu. 

 
 
Zastępca Burmistrza 
Dorota Jankowska 
            Poinformowała, że po podjęciu uchwały o powołaniu żłobka zostanie  
            opracowany plan finansowy tej jednostki, o czym Panowie radni zostaną  
            poinformowani.  
            Obecnie żłobek będzie finansowany z projektu.  
            Rodzice będą ponosili opłaty jedynie za wyżywienie. Wysokość tej opłaty 
            będzie wprowadzona zarządzeniem Dyrektora żłobka.  
 
            Wyjaśniła, że zapis w statucie o obniżeniu opłaty za pobyt w żłobku został   
            zamieszczony ponieważ staramy się o środki zewnętrzne z projektu  
            „Maluch”.   
 
 
Radny 
Jan Ratajczyk 
         Zapytał, jak będzie powołany Dyrektor żłobka.  
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Zastępca Burmistrza 
Dorota Jankowska 
              Odpowiedziała, że Dyrektor żłobka będzie wyłoniony w drodze  
              konkursu. 
 
Radny 
Jan Ratajczyk 
             Zapytał, ile dzieci będzie uczęszczało do żłobka.  
 
 
Zastępca Burmistrza 
Dorota Jankowska 
              Poinformowała, że mamy 34 zgłoszenia potwierdzone. 
 
 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt 
uchwały.  
 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych.  
 
 
za                           13 
przeciwnych            0 
wstrzymujących      0 
 
 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę Nr XXVII/233/2016 w sprawie 
utworzenia Żłobka Samorządowego raz nadania mu statutu.  
 
 
Zastępca Burmistrza Pani Dorota Jankowska podziękowała radnym za przyjęcie 
uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Samorządowego oraz nadania mu statutu.  
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P u n k t 5 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu 
Gminy Sulejów.  
 
 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan 
Adam Stobiecki. 
 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
W głosowaniu brało udział 13 radnych.  
 
   
za                              12 
przeciwnych               0 
wstrzymujących         1 
 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę Nr XXVII/234/2016 w sprawie  
wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Sulejów.  

 
 
 
 

P u n k t 6 
 

Interpelacje radnych – odpowiedzi. 
 
Radni nie zgłosili interpelacji.  
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P u n k t 7 
 

Wnioski, zapytania i informacje – odpowiedzi. 
 

 
Radny 
Mirosław Włóka 

Zapytał, jak przedstawia się sprawa ulicy Kolejowej we Włodzimierzowie.  
Czy została już wykonana dokumentacja i czy realizacja tego zadania  
nastąpi jeszcze w 2016 r.  

 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
           Poinformował, że radny otrzymał szczegółową informację w sprawie.  
          
           Stwierdził, że należy przeprowadzić generalny remont tej ulicy. Została      
           już wykonana dokumentacja. W pierwszej kolejności należy wykonać 
           odwodnienie tej drogi i prawidłowe podłoże. Stan techniczny tej drogi  
           jest bardzo słaby.  
            

 
Kierownik 
Jarosław Miller 

     Stwierdził, że w pierwszej kolejności będzie wykonane odwodnienie  
     tej drogi – studnie chłonne. W ten sposób chcemy zabezpieczyć istniejące  
     tam posesje przed zalewaniem.  
 
 

Radny 
Sebastian Gaik 

       Zapytał, czy zakończyły się prace porządkowe po nawałnicy. 
 
 

Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

      Wyjaśnił, że nadal trwają prace przy usuwaniu skutków nawałnicy. 
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Radny 
Sebastian Gaik 
      Wnioskował, o odtworzenie kanału przepływowego przechodzącego pod  
      rzeką Pilicą w Sulejowie ( przy kaplicy). Przedstawiony wniosek   
      zgłaszałem wcześniej, ale nic w tej sprawie nie zostało zrobione.  
      Znajdująca się tam rura jest zamulona i nie odprowadza wody. Przy  
      dużych opadach atmosferycznych dochodzi do zalewania istniejących  
      tam posesji.  
 
      Poruszył temat zbiornika bezodpływowego na ul. Przydziałki w Sulejowie.  
      Przy dużych opadach atmosferycznych dochodzi do przepełniania się  
      zbiornika i zalewania istniejących tam posesji. Czy będzie w tym temacie  
      cokolwiek zrobione. Czy można to wykonać w ramach gwarancji. 
 
      Stwierdził, że na chodnikach i ulicach zalega piach i rośnie trawa.  
      Należy podjąć skuteczne działania, żeby sytuacja uległa zmianie.  
 

           Zapytał, czy były czyszczone kratki burzowe i piaskowniki. 
 
           Poinformował, że koło pomnika w Sulejowie jest zapadnięty chodnik. 
           Prosimy o naprawienie tego chodnika.  

       
 

Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

      Poinformował, że w sprawie kratek ściekowych należy wystąpić  
      do Dyrektora Miejskiego Zakładu Komunalnego w Sulejowie.  
      Burmistrz nie jest od kratek ściekowych.  
 

 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

   Poinformował, że Urząd Miejski będzie występował na drogę prawną 
   w stosunku do projektanta. Jest to wada techniczna. Nosimy się z zamiarem  
   obciążenia go kosztami pompowania wody.  
   Została złożona reklamacja odnośnie wykonania zbiornika.  
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Radny 
Grzegorz Królik   
        Podziękował  za podpisanie umowy ze Starostwem w sprawie  projektu                                       
        na ul. Taraszczyńską w Sulejowie.  
        Zapytał, czy będzie wykonany chodnik na ul. Spacerowej. 
        Prosił o wykoszenie rowów od ul. Taraszczyńskiej do ul. Ogrody                                        
        w Sulejowie.  
        
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

  Stwierdził, że jest bardzo dużo chodników do naprawy. Wykonujemy  
  te chodniki, które w pierwszej kolejności wymagają naprawy.  
  Chodnik na ulicy Spacerowej w Sulejowie nie jest priorytetem.  
 

 
Radny 
Ireneusz Kuczyński 
         Zapytał czy zostanie wykonana modernizacja targowicy w Sulejowie.  
         Prosił o nazwiska osób, które przeszkadzają w realizacji ulicy Dobra Woda. 
         Czy w przypadku nie otrzymania środków zewnętrznych – schetynówki  
         ulica Dobra Woda będzie wykonana. 
  
          Prosił o sprawdzenie nawierzchni chodników na moście – po jednej stronie  
          jest uszkodzona.  

 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

     Poinformował, że wpłynęła jedna skarga odnośnie ulicy Dobra Woda.  
     Stwierdził, że jeżeli budowy tej ulicy nie zrealizujemy z środków  
     zewnętrznych – schetynówki, to zostanie wprowadzona zmiana do                           
     budżetu na to zadanie. Zostanie wykonana połowa odcinka tej ulicy.  
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Kierownik 
Jarosław Miller 

Poinformował, że w pierwszej kolejności należy wykonać odwodnienie 
targowicy. Prowadzone są uzgodnienia w sprawie odprowadzenia wód 
opadowych z targowicy.  
Projekt na wykonanie nawierzchni jest wykonany.  
 
Poinformował, że Gmina Sulejów posiada dokumentację projektową  
na ul. Dobra Woda opracowaną w trybie „spec – ustawy”. 
Prowadzone są uzgodnienia z nadzorem budowlanym.   
Wystąpiliśmy także o wydanie decyzji środowiskowej oraz o dofinansowanie  
tego zadania ze „schetynówki”. 
 

 
Radny 
Władysław Czerwiński 

Podziękował za uporządkowanie terenu we Włodzimierzowie na dzień 
6 sierpnia 2016 r.  
Podziękował za położenie nakładki asfaltowej na ul. Kardynała Wyszyńskiego, 

     we Włodzimierzowie. 
Podziękował za położenie nakładki asfaltowej na ul. Górnej i Cmentarnej  
w Sulejowie.  
Wnioskował o pomalowanie barierek przy Szkole Podstawowej w Przygłowie.  
 
 

Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki 

Zapytał, dlaczego inwestycje o wartości 1.300.000 zł zlecane są Miejskiemu 
Zakładowi Komunalnemu w Sulejowie. Zakład ma zlecić także opracowanie 
dokumentacji projektowej na to zadanie. Występuje jako pośrednik.  
Czy Urząd Miejski w Sulejowie nie powinien samodzielnie zlecać 
wykonywania dokumentacji projektowych. 
Przy takich działaniach realizacja ulic na Osiedlu Podklasztorze może 
nie być wykonana w 2016 r.  
Uważa, że nie należy zlecać Miejskiemu Zakładowi Komunalnemu takich  
dużych zadań i za takie duże kwoty, ponieważ ta metoda się nie sprawdziła.  
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Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

Wyjaśnił, że Miejski Zakład Komunalny zajął się dokumentacją projektową 
ponieważ referat infrastruktury nie był w stanie. Podjęto takie działania, aby 
przyśpieszyć realizację tego zadania. 
Dalsze działania będzie realizował Pan Miller – ogłosi przetarg i poprowadzi 
dalsze procedury.  

 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki 

Zapytał, kto podpisuje umowy z wykonawcą na realizacje zadania.  
 
Kierownik 
Jarosław Miller 
      Poinformował, że to Miejski Zakład Komunalny w Sulejowie podpisuje  
      umowy z wykonawcą inwestycji i odpowiada za sprawy zawarte w umowie.  
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
        Stwierdził, że Pan Przewodniczący przesadza, zbyt daleko dziś poleciał i    

oznajmił, że nie będzie Pan próbował wywołać konfliktu między moim 
pracownikiem Jarosławem Millerem a Dyrektorem Stębelskim. 

        Pan Jarosław Miller będzie odpowiadał wówczas kiedy ja wyrażę 
        zgodę. Proszę, aby Pan się z tego wycofał. 
 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki 

Nie wycofam się z tego, bo taka jest prawda. Widzę, że jest tu ukrywana 
prawda. Proszę o wpisanie do protokołu mojej wypowiedzi. Proszę o 
kompleksową odpowiedź na wszystkie te zarzuty, które przedstawiłem – 
odpowiedź na piśmie. Ja myślę, że pracownicy referatu przychodzą po to, 
żeby technicznie wspomóc Pana Burmistrza. 
Ja mam prośbę do Pana Burmistrza, żeby nie pouczał Przewodniczącego Rady 
Miejskiej  na sesji Rady Miejskiej, bo Przewodniczący Rady Miejskiej, 
którego wybrali Radni, prowadzi obrady, dba nad porządkiem obrad. Ja nie 
wchodzę do Pana do pokoju i nie pouczam Pana jak ma Pan pracować. Bardzo 
proszę o stosowanie tych zasad. Myślę, że jakaś zewnętrzna kontrola by się 
przydała, która by wyjaśniła sprawę. 
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Radny 
Sebastian Gaik 

Zapytał, czy jest to prawda, że na ulicy Cmentarnej będzie wymieniana rura 
kanalizacyjna.  

 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

Poinformował, że nie posiada takiej wiedzy, że na ulicy Cmentarnej będzie  
wymieniana rura kanalizacyjna. 
 

Kierownik 
Jarosław Miller 

Poinformował, że na ul. Cmentarnej wykonano kamerowanie i nie przewiduje  
się wymiany rury kanalizacyjnej.  

 
Radny 
Rafał Fogiel 

Zapytał, czy była przeprowadzona konsultacja społeczna z mieszkańcami  
w sprawie dokumentacji technicznej na budowę drogi Witów Kolonia – 
Przygłów, którą już Pan Burmistrz zaakceptował.  
 
Zapytał jakie zostaną podjęte działania w sprawie zabezpieczenia wody 
dla miejscowości Uszczyn i Poniatów – występują przerwy w dopływie wody.  
 
Zapytał, co zostanie wykonane na placu zabaw w Poniatowie za kwotę 
zabezpieczoną w budżecie.  
 

 
Pan Radny Rafał Fogiel prosił o dosłowne odnotowanie w protokole dyskusji 
na temat Klubu Luciążanka.  
 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                              
     Panie Burmistrzu, jakiś czas temu na ziemi przygłowskiej w naszych 
     regionach działa od jakiegoś czasu, od niedawna klub sportowy Luciążanka.      
    Prowadzone są rozmowy z Zarządem tego klubu i z reprezentantami Zarządu    
    Wspólnoty gruntowej Przygłów w sprawie jakby przejęcia tych gruntów, tak   
    żeby ten klub mógł się bardziej, szybciej, mocniej rozwijać. Doszło do takiej    
    sytuacji, że przyjęliśmy pewien harmonogram wspólnych spotkań, które mają  
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    doprowadzić do jednego dobrego celu. Mają po prostu spowodować, że ta  
    Luciążanka i klub będzie mógł się swobodnie rozwijać, nie będzie ograniczony,  
    w jakiś tam sposób, przy inwestowaniu. Zdarzyła się rzecz dziwna. Podjął Pan  
    pewną decyzję, nie konsultując, może Pan uważał, że nie potrzebujemy, może  
    nie jesteśmy na tyle stroną zainteresowaną. No podjął Pan decyzję, że Pan złoży  
    wniosek do sądu o zasiedzenie tego terenu, nie biorąc pod uwagę ani nie  
    szanując tego, co zostało ustalone wcześniej i tutaj uzyskać chciałbym  
    ewentualną odpowiedź. Dlaczego nie poinformował Pan Zarządu o tym, że jest  
    taki zamiar, ewentualnie, że jest to jedna z możliwości, która ułatwi rozwój                              
    w przyszłości klubu Luciążanki. 
 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                     
        I to wszystko. 
 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                          
      Dziękuję bardzo. 
 
 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki                                                                                                                     
      Pozwólcie, sesję prowadzi przewodniczący Rady Miejskiej. Nie udzieliłem  
      nikomu głosu bo najpierw proszę o odpowiedź. Nie możemy, proszę Państwa,  
      tak robić, bo targowica się z tego robi.                                                                                              
      Ja prosiłem Panią, przyjdzie czas i udzielę głosu i nie będzie ograniczeń  
      czasowych. Ale proszę już zachować się jak na sesji Rady Miejskiej.  
   
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
       Nie, nie. Ja, zanim udzielę odpowiedzi Panu radnemu, ja muszę zadać jedno     
       bardzo podstawowe pytanie. Chciałbym, żeby szczególnie Klub radnych  
       (przewodniczącym jest Pan Rafał Fogiel) zamienili się w słuch. Bo, proszę  
       Państwa, ja zadaję Panu jedno pytanie. Pan reprezentuje swój własny interes                     
       w tej sprawie, czy reprezentuje Pan interes publiczny, dobro publiczne i dobro  
       mieszkańców. I proszę o konkretne udzielenie odpowiedzi na moje pytanie.  
       Czy Pan, mówiąc o Luciążance, Pan reprezentuje swój własny, prywatny  
       interes. Bo nie ulega wątpliwości, że jest Pan członkiem Wspólnoty gruntowej  
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       i nie powinien się Pan wypowiadać w tej kwestii jako radny. Na pewno jako  
       mieszkaniec tak, ale nie jako radny. Ma Pan prawo, jak każdy radny,  
       reprezentować grupę ludzi, nawet przeciwko dobru publicznemu, bo jest Pan  
       radnym i Pan musi reprezentować każdego, ale nie może Pan reprezentować  
       interesu grupy mieszkańców, jeżeli Pan ma w tym własny wkład.  
 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                     
       Panie Burmistrzu, ja biorę przykład z Pana. Pan pokazał mi świetny sposób na  
       reprezentowanie swojego stanowiska i mieszkańców mojego regionu walcząc  
       o władzę, którą Pan w tej chwili piastuje u nas w Gminie Sulejów. I czy Pan  
       będzie mi tutaj pokazywał, czy ja walczę o dobro publiczne, czy o prywatne  
       fakt jest taki, prawda jest taka, że Pan, walcząc o dobro publiczne, narusza  
       dobro prywatne. I tu jest problem, dlatego, że sprawy by nie było, gdyby Pan  
       uszanował to, co zostało wcześniej już ustalone. Przyjęliśmy pewien  
       harmonogram, że musimy się spotykać z Zarządem  Wspólnoty gruntowej. 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                                                 
       To kto miał się spotykać? 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                 
      Wspólnota i Urząd Miasta w Sulejowie. 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                         
      To jest nieprawda. 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                                      
       Tak, proszę Pana. Bo Pan powołał zespół, w którego skład wchodzi Pani  
       Dorota Jankowska i doszło do odpowiednich spotkań pewnych prawników,  
       które się już odbyły. W trybie tych spotkań doszliśmy do pewnego  
       porozumienia, Pan wystosował pismo do Zarządu Wspólnoty gruntowej,  
       Zarząd odpowiedział. W wyniku tego doszło do pewnych spotkań. Dzisiaj                             
       jest taka sytuacja, że Pan działa, może w dobrej wierze, niekoniecznie kultura  
       Pana zachowania, sposób prowadzenia rozmów jest na tyle dobra                                            
       i przewidziana. Nie wiem jaki skutek Pan ma i cel w tym wszystkim. Czy  
       właśnie nie jest celem to, żeby mnie skłócić ze społeczeństwem. 
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Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                   
       Nie, ja chcę tylko od Pana udzielenia konkretnej informacji. Czy przyszedł Pan  
       dzisiaj na tę sesję reprezentując swój własny prywatny interes, czy reprezentuje  
       Pan dobro publiczne? Jest to bardzo ważne pytanie. 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                              
     Dobro publiczne, tak, dobro publiczne. 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                               
     Dobro publiczne? 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                                     
    Tak. 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                                       
     Jeśli dobro publiczne, to powinien się Pan wyłączyć, bo jest Pan członkiem  
     Wspólnoty gruntowej i nie może Pan dzisiaj tu, na tej sesji być. 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                        
     Ale Pan mnie nie może wyłączyć z sesji. 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                                 
     Ale nie może Pan reprezentować własnego dobra prywatnego. 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                       
     Jak nie mogę? 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                                        
       Aha, to reprezentuje Pan dzisiaj dobro publiczne czy prywatne? 
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Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                              
      Publiczne, jak najbardziej. Powtarzam Pana zdanie kolejny raz, że publiczne,  
      tylko i wyłącznie. 
 
 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki                                                                                                                                    
        To, co się dzieje dzisiaj na sesji jest to jakieś nieporozumienie.                           
        Ja dopuszczam do pewnych sytuacji, żebyście mnie Panowie nie posądzili, że  
        ograniczam swobodę wypowiedzi, ale to, co się dzieje i sposób zadawania  
        pytania jest bardziej właściwy, to oceniam konfrontacja później w odpowiedzi                              
        z pytającym no to jest skandaliczna na dzisiaj dla mnie. Ja nie jestem w stanie  
        prawnie się ustosunkować. Panie Burmistrzu, ja tylko przeczytam statut gminy  
        w paragrafie 21. „Odpowiedzi udziela burmistrz lub zastępca burmistrza albo  
        wyznaczony pracownik Urzędu”. I nic niestosownego w tym nie ma skoro  
        radni pytają. A dla przypomnienia dam Panu Burmistrzowi swoją wizytówkę,  
        żeby Pan wiedział mniej więcej, żeby Pan czasami sobie przypomniał jaką ja  
        funkcję w gminie pełnię. Czym jest Rada Miejska, jaką oni funkcję- ci    

Panowie radni pełnią. To dla przypomnienia. I prosiłbym wziąć ustawę 
samorządową i sobie przeczytać jak Rada Miejska jest usytuowana w gminach 
i miastach, jakie ma zadania. Bardzo bym prosił, żeby czasami spojrzeć w 
ustawę samorządową i poprawić relacje między nami. Ile razy można rękę 
podawać jak jest konflikt.  

 
 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki                                                                                                                           
         Pani mecenas, prosiłbym o wyjaśnienie, czy radny może zadawać tego  
         rodzaju pytania będąc jednocześnie, jak to Pan Burmistrz zastrzega, w Spółce,  
         którą reprezentuje. Może -  ja nie widzę żadnego konfliktu, ale proszę to  
         prawnie potwierdzić. 
 
 
Radca Prawny 
Barbara Balcerzyk- Bojarczuk                                                                                                 
        Powiem krótko -  może. 
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Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki                                                                                                                           
        Dziękuję bardzo.                                                                                                         
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski                                                                                                                
      Dobrze, więc ja złożyłem pewne zobowiązanie w stosunku do mieszkańców,  
      że zawsze będę reprezentował dobro publiczne i nie będę nic załatwiał pod  
      stołem, a nad stołem. Były prowadzone rozmowy ze mną. Nigdy, na żadnej        

komisji w ciągu całego roku, nigdy na żadnej sesji Pan radny Rafał Fogiel nie 
zapytał o to, w jakiej formie Urząd Miejski ma przejąć ziemię od Luciążanki. I 
powiem Państwu w ten sposób, ani Włodzimierzów, ani Przygłów nie ma 
żadnej przestrzeni publicznej. Luciążanka, teren Luciążanki i to boisko,  

       niekwestionowane prawo klubu do gry na tym boisku jest jedyną przestrzenią  
       publiczną, którą da się zagospodarować dla dobra mieszkańców Przygłowa,  
       Włodzimierzowa, Polanki czy Barkowic. Można pójść dalej. Jest to rzeka,  
       bardzo piękna, na której można zrobić plażę, przystań kajakową, na której  
       można zrobić bardzo, ale to bardzo dużo. W związku z tym, że zawsze cenię  
       dobro publiczne ponad dobrem prywatnym szanuję dobro Wspólnoty, nie  
       kwestionuję dobra Wspólnoty, ale żeby zgodnie z prawem wydzierżawić  
       ziemię od Wspólnoty, kupić ziemię od Wspólnoty najpierw Urząd musi  
       stwierdzić czyja to jest ziemia.  W tym kraju jedyną instytucją, która może                           
       w tej sytuacji naprawdę powiedzieć czyja to jest ziemia jest sąd. 
       Jeżeli sąd uzna, że jest to ziemia miasta i gminy Sulejów. No ja jestem za tym.  
       Mieszkańcy dostaną boiska nie boisko. Oczywiście ziemię tylko i wyłącznie  
       przejmiemy na cele turystyczno - sportowe. Na żadne inne. 
      Jeżeli sąd uzna, że jest to ziemia wspólnoty gruntowej ja, Panie Rafale,  
      szanować będę ten wyrok i nie będę się od tego wyroku odwoływał, a zwrócę  
      się do Wspólnoty o możliwość odsprzedaży tej ziemi. A teraz wyobraźmy sobie  
      inną sytuację, inną, że ja podpisuję umowę dzierżawy ze Wspólnotą, płacę za  
      dzierżawę Wspólnocie, inwestuję w ten grunt, a ktoś donosi, bo w tej gminie  
     dużo donoszą, wiadomo, że donoszą, a Pan Prokurator pyta mnie -  Panie  
     Burmistrzu, czego Pan płaci Wspólnocie, dlaczego Pan podpisuje z nimi  
     umowę, dlaczego Pan tam inwestuje, a przecież ta ziemia jest pańska. Według  
     prokuratora. I idziemy do sądu i sąd mówi - Panie Burmistrzu, ale ta ziemia była  
     Pana. Była Pana . I tak zapraszam na Wronią, tylko nie do Urzędu Skarbowego  
     tylko po lewej stronie tam się dłużej, jak się wchodzi do budynku. 
     Dlatego jeszcze raz odpowiadam na pytanie, bardzo konkretnie. Urząd zwrócił  
     się do sądu, aby sąd stwierdził czyja ta ziemia jest. Jeżeli ta ziemia będzie  
     Wspólnoty, bo tak powie sąd, ja się nie odwołuję, szanuję wyrok i zwrócę się do  
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     Wspólnoty. Jestem, jeszcze raz zdziwiony, że w tym temacie zabiera Pan głos,      
jeżeli jest to Pana interes prywatny. 

 
 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki                                                                                                                   
          Z wypowiedzi Pani prawnik  zgodnie z przepisami „może”. 
 
Przedstawiciel Zarządu Luciążanki 
Krystyna Kolasińska                                                                                                                                                                         
        Tak. I właśnie tutaj jak radni mówili były ustalenia, uzgodnienia. Tylko proszę  
        mi powiedzieć, gdzie my na piśmie kiedykolwiek otrzymaliśmy cokolwiek.  
        Przez osiem lat ja chodziłam do Urzędu, do Pana Burmistrza. Moje pisma, nie  
        wiem, do niszczarki szły. Nigdy nie otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi,  
       żadnego pisma. 
       Bo to Panowie kazaliście nam na ostatnim spotkaniu wystąpić do Pana  
       Burmistrza z pismem o wyjaśnienie stanu prawnego gruntu. 
       Dlatego wystąpiliśmy do Pana Burmistrza z takim pismem i Pan Burmistrz na  
       podstawie tego pisma najprawdopodobniej tak postąpił. I bardzo fajnie, i chylę  
       czoła, jesteśmy wdzięczni Panu Burmistrzowi.  I bardzo się cieszymy, że coś  
       się zaczęło, bo tak jak już powiedziałam, przez osiem lat nie działo się nic.                          
       I Pan wiedział o tych gruntach i klub zamiast się rozwijać, to się cofa.  
       Mieliśmy piękny projekt budowy zaplecza socjalnego, budowy boisk.  
       Wszystko przepadło, poszły pieniądze w błoto, mogę tak powiedzieć brzydko.  
       I co Pan zrobił, proszę mi wyjaśnić i powiedzieć, co Pan zrobił, nic Pan nie   

zrobił, nic Pan nie zrobił. 
 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                        
       Proszę Panią, zrobiłem to, że jesteśmy teraz w tym właśnie w którym jesteśmy. 
       I państwo nie szanujecie tego. 
 
 
Przedstawiciel Zarządu Luciążanki 
Krystyna Kolasińska                                                                                                                   
        Przez osiem lat nie zrobiliście nic. I proszę mi tu nie mówić że zrobiliście. 
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Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                  
        Ale ja nie jestem tu osiem lat tam, gdzie Pani uważa, że jestem osiem lat, bo  
        tam osiem lat nie jestem. Radnym jestem cztery lata. Teraz będzie szósty rok  
        w drugiej kadencji.  
       Ja mam propozycję, Panie Burmistrzu, żeby wreszcie Pan przestał unikać  
       spotkań z zarządem Wspólnoty gruntowej, zaprosił Panią z zarządu, bo to                             
       nie jest miejsce na załatwienie tej sprawy.  
 
 
Przedstawiciel Zarządu Luciążanki 
Krystyna Kolasińska                                                                                                                   
        Ale my żeśmy się spotykali. 
 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                     
         Skierowaliście pismo do Pana Burmistrza, w treści którego zwróciliście się do  
         Pana Burmistrza o uregulowanie stanu prawnego. 
         Pan Burmistrz zwrócił się do zarządu wspólnoty gruntowej wsi Przygłów                    
         z pismem w jakim trybie, w jaki sposób my sobie to widzimy i wyobrażamy.  
         Proszę Panią, przekazywanie gruntów, które stanowią wspólnotę gruntową  
         reguluje wyraźnie ustawa o wspólnotach gruntowych i stowarzyszeniach. 
 
 
Przedstawiciel Zarządu Luciążanki 
Krystyna Kolasińska                                                                                                                         
         Ja wiem o tym i znam to postępowanie. 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                    
        To jeśli Pani wie, to niech Pani nie mówi nieprawdy. 
        Teraz pytanie. Jakie przesłanki Pani każą przekazywać Panu Burmistrzowi  
        pewne informacje, które on przetwarza na takie informacje, że ma prawo  
        zasiedzieć te grunty.  
       Stwarza  się możliwość domniemania, że może być właścicielem jako Urząd  
       Gminy Sulejów tamtych terenów. 
       Pani jako wieloletnia mieszkanka tej wsi wie jak to było.  
 



 
 
 
 
 

22 

 
 
Przedstawiciel Zarządu Luciążanki 
Krystyna Kolasińska                                                                                                              
       Właśnie wiem, że tam było tylko boisko. 
 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                 
        Pani jako bezpośrednia sąsiadka tego terenu, doskonale Pani o tym wie, że  
        są to tereny Wspólnoty gruntowej. 
 
 
Przedstawiciel Zarządu Luciążanki 
Krystyna Kolasińska                                                                                                              
          O nie, teraz to Pan kłamie, bo tam jest od zawsze boisko. 
 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                        
         To nie było zawsze boisko. Tam była kiedyś kopalnia piasku, potem boisko. 
         Jest taka sytuacja, proszę Panią, że Pani jako mieszkanka tego miejsca  
         doskonale o tym wie, że jest zarząd, że jest Wspólnota. Pan Burmistrz  
         doskonale wie, że wam ktoś płaci podatki. Pan doskonale o tym wie, że  
         można sprawdzić właściciela tych gruntów wystarczy do Starostwa napisać          

wniosek. Zrobił Pan to – nie zrobił Pan tego. Pan za oczami Pani Burmistrz i     
Pana prawnika zrobił Pan to co zrobił 

 
 
Radny 
Paweł Wąs 
       Pan radny Rafał Fogiel interesuje się budową placu zabaw i ujęciem wody                        
       w Poniatowie. Ale ja jako radny czuwam nad realizacją tych zadań. Jestem                        
       w Urzędzie Miejskim, w Miejskim Zakładzie Komunalnym kilka razy                                    
       w tygodniu i pilnuję realizacji tych zadań.  
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Radny 
Ireneusz Kuczyński 

      Zapytał, jaka firma będzie wykonywała modernizacje targowicy. Chciałbym                
Panu podziękować, za wsparcie Pana Przewodniczącego o przystanek przy  
ul. Klasztornej. Ludzie są bardzo zadowoleni. 

 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski   

      Ulicę Wschodnią będzie robiła prywatna firma, chodniki na ul. Szkolnej,    
Polnej, ale teraz i na Ogrodach robiło MZK. Będziemy mogli porównać jakość 
wykonania i czas realizacji. Dlatego chciałem nadmienić, że chodniki na 
Szkolnej i na Polnej szły bardzo wolno, ale już chodnik (tutaj Pan Grzegorz 
może powiedzieć) na ul. Ogrodowej szły sprawnie. Urząd ma prawo zlecać 
Miejskiemu Zakładowi Komunalnemu realizację chodników, ma prawo. 
Państwo macie prawo kontroli – kontrolujecie. Ja bym powiedział, że 
permanentnej kontroli poddajecie Miejski Zakład Komunalny. Tu będzie 
można porównać te dwa chodniki, będzie można i porównamy je. Sprawa 
targowicy wygląda w ten sposób, że nie mamy decyzji Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska. Jesteśmy w takiej sytuacji, w takiej sytuacji pracujemy, 
że Pan dobrze o tym wie, że jeden buduje – mam na myśli żłobek, akurat Pani 
Jankowska wyszła, drugi pisze donosy, a trzeci kontroluje. Nadzór budowlany 
kontroluje Urząd Miejski na podstawie donosów. Dla mnie to jest etyczno-
moralny skandal, chociaż ma prawo, etyczno-moralny skandal. Wysyłając na 
kontrolę byłego Wice Burmistrza, któremu ja nie przedłużyłem pracy to jest 
skandal do kwadratu. Zgodnie z prawem, ale etycznie skandal. To powoduje, 
że jesteśmy strasznie ostrożni i robimy dokument, dokument, dokument i 
mamy opóźnienie. Ma Pan całkowita rację, ja się z Panem zgadzam to 
utwardzenie, mamy 300 tysięcy powinno być zrobione już poł roku temu, a do 
tej pory nie jest zrobione. Zostanie zrobione, może za 3 miesiące, może za 4, 
ale ze względu na to, że boimy się o wszystkie inwestycje, które robimy, 
ciągnąc ten ogon donosów. Ja mogę tu przeprosić mieszkańców, że mamy 
opóźnienie. 

 
 
Radny Grzegorz Królik opuścił obrady sesji.  
 
 
Radny 
Włodzimierz Warmus 
      Wnioskował o utwardzenie poboczy przy drodze Witów Kolonia – Kłudzice.  
      Zapytał, czy podjęto działania w sprawie odwodnienia drogi powiatowej  
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      w Kłudzicach. 
 
 
Prowadzenie sesji na prośbę Przewodniczącego przejął Pan Jacek Ciapała  
v-ce przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski   
        Na ten temat wiem tylko tyle co Pan. Stwierdził, że jeżeli Starostwo       

Powiatowe podejmie się realizacji tego zadania 
        to będziemy współfinansować realizację tego zadania. Chcemy, żeby to  
        zadanie zostało zrealizowane.  
 
 
 
Radny 
Mirosław Włóka 
        Stwierdził, że Pani Prezes Firmy Ekom stwierdziła, że część radnych  
        jest w zmowie z Firmą ASA. Jest to bardzo krzywdzące dla radnych.  
        Dlatego uważa, że należą się radnym przeprosiny w gazecie na pierwszej  
        stronie napisane tłustym drukiem. Dodatkowo należy wystąpić o karę  
        pieniężną z przeznaczeniem na biedne dzieci.  
 
 
Radny 
Władysław Czerwiński 
          Chyba to by było w 2012, jak dobrze pamiętam. Było spotkanie   
          poprzedniego Burmistrza w sprawie Wspólnoty. I z poprzednim  
          Burmistrzem zostały podjęte pewne  uzgodnienia. Było spotkanie i było  
          uzgodnione w ten sposób, że Wspólnota dokładnie określi na swoim  
         spotkaniu, jakie części gruntów należą do tej Wspólnoty na tym boisku                                        
         i będzie chciała przekazać ten grunt na terenie boiska klubu Luciążanki.                                     
         Tak mówił konkretnie Burmistrz. Teraz, jeżeli ten Burmistrz występuje                                       
         o przekazanie, to ja też tak uważałem, bo nie znałem tematu na dzień  
         dzisiejszy i od tego momentu w ogóle nikt ze mną na ten temat nie rozmawiał  
         z tej Wspólnoty. Ale ja myślałem, że nie ma konfliktu między Wspólnotą,  
         Burmistrzem i Luciążanką.  
         Wspólnota występuje z wnioskiem, Luciążanka na cel sportowy to przejmuje,                       
         a Burmistrz po prostu te grunty załatwia, żeby w sądzie mu przyznali, że te  
         grunty będą już gruntami gminnymi.                                                                                                
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         Ja uważałem, że temat ten jest zakończony, a temat ten jest rozpoczęty.                                 
         Usłyszałem to co mówił Pan Fogiel, co Burmistrz i co mówiła Pani  
         Kolasińska i teraz praktycznie dochodzi do mnie do świadomości,                                      
         przypomina mi się tamten za okres z tamtym Burmistrzem i tamten prezes.                        
         Tam był zrobiony wykaz, tylko niedokładnie, ile w jakiej części tego gruntu      
         do Wspólnoty się należy. On wisiał tam, w wejściu C jeden. Później chyba za  
         dwa lata, jak przypominam, ponownie taki wykaz ukazał się w gminie  
        na tablicy także w wejściu C. Ale, szanowni Państwo, nie odpowiem, bo ja już  
        nie byłem tym zainteresowany. Tylko byłem na spotkaniu wtedy, jak był  
        prezes, poprzedni Burmistrz i uważałem, że temat jest zamknięty, że to jest  
        przekazane. Teraz się dowiaduję, że jest nowy temat. Jest to nowy porządny  
        temat, jestem zdziwiony. 
 
 
Radny 
Rafał Fogiel                                                                                                                                     
        Pan Burmistrz odpowie Panu. 
 
Burmistrz 

Wojciech Ostrowski                                                                                                     
Odpowiem Panu w ten sposób, bo tutaj musimy być precyzyjni. Ja, w sprawie 
przejęcia gruntów w Luciążance rozmawiam tylko ze Wspólnotą. Do tego 
czasu jeden z przedstawicieli Wspólnoty, absolutnie tutaj nie będę mówił z 
imienia i nazwiska raczej przedstawił swój, raczej prywatny pogląd.                                                             

         Powiedział, że Wspólnota będzie za przejęciem tego terenu. Ale jak mówię,  
         Panie Władku, żeby być precyzyjnym, powiedział to członek Wspólnoty     
         rozmawiając ze mną, ale na zasadzie luźnej prywatnej rozmowy. Może to   
         było tylko i wyłącznie jego zdanie. Ale więcej informacji ze Wspólnoty nie  
         było. Natomiast, Panie Władku, można zrobić przedsięwzięcie prywatno -  
         publiczne, ale ono jest skomplikowane prawnie, a my mamy dzisiaj bardzo  
         dużo innych terenów do inwestycji. Proszę o uwagę, jeżeli sąd powie,  
         możemy sobie to wyobrazić, że ta ziemia jest Wspólnoty, ta Wspólnota ma 

prawo odsprzedać nam, przekazać, zrobić co innego i jeżeli nie przekaże, to 
my skoncentrujemy się na działaniu do szkoły we Włodzimierzowie o jak  

         najszybsze zrobienie tam boiska, parkingu.  
         Jeżeli chodzi o ten dział sport i rekreacja mamy do wydania pieniądze. Jeżeli      
         nie będziemy mogli wydać na Luciążance, wydamy we Włodzimierzowie.   
         Chciałbym jeszcze Państwu przypomnieć, że gmina Sulejów w tamtym roku  
         w sierpniu zwróciła się do Marszałka z wykazem, co będzie chciała robić                      
         w turystyce i sporcie, i zwróciła się, podała kwoty, o które będzie walczyła   
         jeżeli chodzi o dotacje. Tutaj, nie tylko, że sala, ale tu mówimy o bieżni, być  
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         może następuje dzisiaj pomysł, żeby jeszcze zwieńczyć tę bieżnię  
         postumentem. W planie jest napisane 7 milionów, ale jest też napisane pół 
         miliona na Luciążankę. My tych pieniędzy nie możemy otrzymać, jeżeli nie  
         będziemy właścicielami tego terenu. Oczywiście, proszę Państwa, umowa  na  
         10 lat, taka koncepcja publiczno - prawna daje jakieś prawa, o dotacje unijne  
         również, ale punktów jest mniej i szanse na dostanie są zdecydowanie  
         mniejsze, a my mamy bardzo mało czasu i sąd nie wiem, we wrześniu                           
         w październiku w tym roku wydał decyzję pozytywną o wykupie dla nas i            

Wspólnota by ją uszanowała i by się nie odwołała. I moglibyśmy zrobić w 
2017 r. jakieś projekty i w 2018 coś zrobić. Ten czas się kończy, te projekty są 
do 2020 r. My nie mamy czasu, dlatego ja jeszcze raz mówię publicznie, to 
jest bardzo ważne. Jeżeli sąd stwierdzi, że jest to własność Wspólnoty ja jako 
Urząd Gminy , my jako Urząd Gminy nie odwołujemy się, szanujemy ten 
wyrok, chcemy żeby było jak najszybciej i po 14 dniach jeżeli tylko wyrok się  

        uprawomocni zwrócimy się do Wspólnoty z propozycją sprzedaży tej łąki na  
        rzecz gminy na cele turystyczno- sportowe, z zastrzeżeniem że nie może to    
        być nigdy zmienione ani nic. Aby przyspieszyć, bo zależy mi na czasie                           
        i dlatego zwróciłem się do sądu, żeby zyskać na czasie. Jeszcze raz powiem,  
        ile razy mam mówić. 
 
 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki                                                                                                                 
        Dziękujemy bardzo.  

 
 

Wiceprzewodniczący Rady 
Jacek Ciapała 
          Jeszcze raz przypominamy, mam wniosek kolegi – Mirka Włóki. Państwo 

zgodzili się z tym wnioskiem, bo właśnie jeszcze jest pismo. Może później 
Pan Przewodniczący odczyta, bo do niego jest skierowane pismo Pani 
Maciejczyk, ale myślę, że koledzy Radni zgadzają się z tym wnioskiem, że ta 
Pani wyraziła się troszeczkę nie bardzo o Radnych. 

 
Radny 
Władysław Czerwiński 

     Stwierdził, że rada nie może nakładać kar pieniężnych. Sąd tylko może 
zdecydować. 
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Radny 
Jan Ratajczyk 
       Prosił o wykonanie ogrodzenia boiska sportowego w Zalesicach  
        ze względu na bezpieczeństwo, pomimo złożenia wniosku i interpelacji nic się 

nie dzieje 
        Wnosił o wykoszenie poboczy w rejonie cmentarza w Witowie  
        oraz w rejonie Zalesice z ul. Południową. Powiat wykosił super, a my nie.  
 

 
Radny 
Sławomir Szczur 

   Z informacji między sesjami wynika, że wypłacono dużą kwotę  
   za odszkodowania. Dlaczego jest to taka wysoka kwota? 
 
 

Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

Wykonujemy plan zagospodarowania przestrzennego, czy nie wykonujemy    
gdzie są grunty Gminy Sulejów, ale występują także przypadki wykupu 
gruntów od osób prywatnych. Wyceny dokonywał rzeczoznawca. Sąd wydał 
postanowienie o wypłaceniu takiego odszkodowania. Gmina dała się nabrać. 
Państwo nawet nie wiedzieliście. Za to zapłaciliśmy 167 tysięcy. To jest 
decyzja sądu. To mnie bulwersuje. Biegły rzeczoznawca tak wycenił.  

 
 
Prowadzenie obrad przejął Pan Adam Stobiecki – Przewodniczący Rady. 

 
Radny 
Rafał Fogiel 

Panie Przewodniczący ja mam bardzo prosty wniosek, ponieważ dzisiaj wiele 
ważnych rzeczy zostało powiedziane w sprawie procedury, którą założył Pan 
Burmistrz odnośnie klubu Luciążanka. Chciałbym, żeby dokładnie ta część 
protokołu, która dotyczy, mojej wypowiedzi, mojego zapytania, odpowiedzi 
Pana Burmistrza, wystąpienia Pani Kolasińskiej – mieszkanki Przygłowa 
została słowo w słowo spisana. Prosiłbym o dokładne spisanie i będę 
wnioskował o taśmę.  

 
Przewodniczący Samorządu 
Marcin Gadomski 

 Zapytał, czy są środki na odszkodowania dla mieszkańców na ulicy 
 Dobra Woda w Sulejowie.   
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Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

Zgoda mieszkańców jest potrzebna na zajecie gruntów. Może radni pomogą                           
i zbiorą takie zgody na zajęcie gruntów pod budowę ulicy.  
Jeżeli mieszkańcy nie wyrażą zgody na przekazanie gruntów to zostaje 
realizacja tego zadania zgodnie ze „spec – ustawą”.  

 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki 

Dziękuję Przewodniczącemu oraz Panu Burmistrzowi. Szanowni Państwo 
Radni jak nie ma pytań pozwólcie, że mam taką prośbę do wszystkich 
Radnych, do Pana Burmistrza, stosujmy taką zasadę, żeby z pokojowego 
pytania nie przechodzić do wojny w odpowiedzi. Bardzo proszę. Ja dzisiaj 
byłem przykładem: pokojowe pytanie, procedury, zasady, a później stan wojny 
w odpowiedzi. Nie było moim celem skłócenie nas tutaj. Na chwilę obecną nie 
otrzymałem odpowiedzi. Myślę, że procedury przekazywania inwestycji do 
Miejskiego Zakładu Komunalnego nie były praktyką i to się normalnie 
odbywało, tak jak w cywilizowanych urzędach. Na pewno to przyspieszy 
procedury, to jest mój wniosek i takiej odpowiedzi żądałem, nic więcej. Nie 
trzeba było robić wojny z odpowiedzi. Jesteśmy w samorządzie, wspólnie 
pracujemy, dla wspólnego dobra, dla dobra mieszkańców. Przywiesiłem w 
pokoju Radnych przysięgę radnego. Zawsze można przeczytać sobie słowa 
podczas I sesji jakie wypowiadaliśmy: „Tak mi dopomóż Bóg”. Proponuję, aby 
Pan Burmistrz też sobie przyczepił taką tablicę swojej przysięgi i wtedy 
będziemy wiedzieli po co tu jesteśmy, po co nas społeczeństwo wybrało. Z 
szacunku dla każdego Radnego Panie Burmistrzu, obrażając radnego, obrażamy 
jego wyborców, proszę to zrozumieć, ja rozumie to i Pan rozumie. Panowie 
Radni, żeby z szacunkiem się traktowali, bo za nami stoją wyborcy i tak to 
trzeba rozumieć, bo to jest praca wspólna dla mieszkańców. Mam prawo do 
takiej sugestii zaraz Burmistrzowi udzielę głosu. Jeżeli chodzi o pismo Pani 
Grażyny Maciejczyk panowie Radni zbyteczne będzie sporządzanie wniosku 
bądź opinii. Ja poproszę radców prawnych, jeżeli radcy prawni nie powołają się 
na zapis art. 15 niestety będziemy zmuszeni zapytać zewnętrzną firmę co mamy 
z tym wnioskiem, fantem zrobić i żeby radcy prawni ustosunkowali się do 
pisma. Ja mówiłem pani Prezes jeżeli nie ustosunkuje się, powie tak, albo nie, 
czy Radni brali czy nie brali. Jest zapis dźwiękowy ze strony Sulejowa. 
Prosiłem, żeby odsłuchała sobie nagranie z sesji, nie zrobiła tego, ale twierdzi, 
że nie wypowiedziała tych słów, więc ja poproszę prawników. Zostawmy to 
prawnikom, żebyśmy nie robili nic więcej, ja tego dopilnuję. 
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Radny 
Mirosław Włóka 

    Wnioskował o dowiezienie kamienia na ul. Radosną we Włodzimierzowie.     
 
 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie przedstawił informację o realizacji  
interpelacji radnych za okres od 20 czerwca 2016 r do 17 sierpnia 2016 r.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie przedstawił pisma jakie wpłynęły do 
Rady Miejskiej w Sulejowie i Przewodniczącego Rady Miejskiej w okresie między 
sesjami.  
 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
        Szymon Leszto jest jeden i wymagano od niego bardzo dużo, wymaga od    
        niego kierownik Jarek Miller. Dodatkowo Szymon zostawał po godzinach.  
        Wielkie dzięki dla niego. To  jest odpowiedź na tylko jedno pytanie Radnego.  
        Oczywiście pytanie Radnemu jest znane - na co są inwestycje. I wszystkie  
        informacje ma i na każdej sesji się ciągle pyta, na komisjach się pyta. To jest  
        jedna odpowiedź, jedna. Nie udało mi się ochronić pracownika przed Radnymi     
        nie udało mi się i Szymon Leszto złożył wymówienie z pracy. Nie będzie już  
        tu pracował, na szczęście będzie jeszcze pracował 3 miesiące, to jest  
        porozumienie stron. Da nam czas abyśmy próbowali załatać dziurę.  
 

          Panowie nie załatamy tej dziury, przez 3 miesiące nie znajdziemy inżyniera  
          budowlanego. To będzie dziura, której nie załatamy. Oczywiście to  
          przekazuje Panie Przewodniczy skoro nie ma Radnego. 
          Na koniec chciałbym podziękować, Panie Przewodniczący jeśli Pan pozwoli,  
          podziękować moim pracownikom za to, że tak chętnie, tak dobrze i tak  
          ciężko pracowali przy Dniach Sulejowa, Biesiadzie Średniowiecznej. Tutaj  
          bezpośrednio widzę Pana Bartka, który był na scenie, ale to dotyczy  
          wszystkich pracowników, nawet jeżeli którykolwiek pracownik urzędu nie  
          był obecny w piątek, w sobotę czy niedzielę to pracował w inny sposób,  
          ewentualnie pracują za tych pracowników, którzy musieli tam być, a byli  
          prawie wszyscy, nie tylko promocja i za to chciałbym podziękować.                           
          Bardzo dziękuję. 
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Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki                                                                                                                
        Bardzo dziękuje Panu Burmistrzowi za tą serdeczną i fajną wypowiedź, ale  
        mam taką prośbę żebyśmy Panie Burmistrzu bo ja jestem również za  
        uroczystościami, świętem miasta, świętem gminy Sulejów, które się odbyły.  
        Ja myślę, że takie wyróżnienie słowne zbyt skromnie zabrzmi i proponuje na  
        23 września przygotować wspólnie wraz z Radnymi odpowiednie  
        podziękowania w formie, to już ustalimy w jakiej formie, w formie na pewno  
        nagród. Pan Burmistrz jest władny podjąć takie działania finansowe, bo Ci  
        pracownicy harowali przez 3 dni, nie zważając, że jest to weekend i mają  
        własne rodziny. Także myślę, że wspólnie przygotujemy na sesję                            
        i prosimy zaprotokółować, że to jest bardzo ważne dla Radnych i dla Pana  

Burmistrza, aby tych pracowników w sposób szczególny wyróżnić, bo   
harowali, a ja byłem tego świadkiem, bo byłem tam przez 3 dni.  Jako Radni 
chcieliśmy podziękować też strażakom i wszystkim służbom, które 
uczestniczyły przy  usuwaniu skutków nawałnic, ale jakoś pozbawiono nas tej 
możliwości. Burmistrz już podziękował strażakom, dobrze by było gdyby 
Radni przy tym byli i Przewodniczący Rady bo to taki  podniosły moment dla 
tych ludzi, ale niestety nie byliśmy zaproszeni, ale to tak dla informacji.                                                             

         
 
Radny  
Rafał Fogiel 
          To może ustalmy - dobrą taktyką jest nagrywanie czy nie nagrywanie.                             
          Ja proponuje każdą sesję nagrywać. 
 
Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki 

Tak, tak możemy być nagrywani. Pani Mecenas potwierdzi, według zapisu  
          Konstytucji chyba, w art. 63. 
 
                                                                                               
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
        Proszę Państwa każda sesja będzie nagrywana, jest to życzenie Pana Radnego  
        Gaika z czerwca tego roku. Video będzie zawsze i będzie zawsze tak samo. 
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Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki                                                                                                                
       Szanowni Państwo ja zacytuje art. 61 Konstytucji RP w pkt. 2 Prawo do   
       uzyskiwania informacji obejmuje dostęp do dokumentów oraz wstęp na  
       posiedzenia kolegialnych organów władzy publicznej pochodzących                                         
       z powszechnych wyborów, z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu. 
 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
       Panie Adamie mogę jedno zdanie tylko. Sesja będzie nagrywana bez żadnych                     
       poprawek, jeżeli będą dane osobiste, jeżeli będzie imię i nazwisko, będzie  
       wycięte imię i nazwisko i będzie komunikat - wycięto imię i nazwisko danej  
       osoby. To będzie tylko taka ingerencja i będzie przy każdym Radnym, który  
       zabiera głos imię i nazwisko, żeby mieszkańcy wiedzieli, bo jeżeli Radny  
       siedzi tyłem. Oprócz  tego napis początkowy - początek sesji i napis końcowy           
       i żadnej ingerencji, żadnego komentarza nie będzie.  
 
 
 Przewodniczący Rady 
Adam Stobiecki   
         Pierwsze sesje były filmowane i ja myślę, że to będzie standardem na całą  
         kadencję. Z przyczyn od nas niezależnych Sulejów TV zrezygnowało z  
         nakręcania sesji, nie wiem czy o kasę czy o co chodziło. My nie mamy nic do  
         ukrycia bo jesteśmy osobami publicznymi. 

 
 

 P u n k t 8 
 

Zakończenie obrad. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki stwierdził, że 
porządek obrad został zrealizowany. 
Dziękując za przybycie i aktywny udział w obradach sesji ogłosił zakończenie                 
obrad „zamykam XXVII sesję Rady Miejskiej w Sulejowie” w dniu 17 sierpnia 
2016 r. o godzinie 1630.                       
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